
Protokół Nr XVIII/08
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 27 lutego 2008 roku

Otwarcia XVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał  Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Kazimierz  Ryszewski  o  godzinie  1200 

w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał 

zebranych  radnych  oraz  zaproszonych  gości  (listy  obecności  załączono  do 

protokołu).

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w obradach  bierze  udział  14  radnych, 

co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Ad. 1b 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Kazimierz  Ryszewski  stwierdził,  że 

radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są 

do niego propozycje zmian?

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  zaproponował 

wprowadzenia  do  porządku  obrad  dwóch  projektów  uchwał  omawianych 

podczas posiedzeń stałych komisji Rady w sprawie: nieruchomości położonej na 

terenie miasta Karlino oraz zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy 

Karlino – obręb Daszewo. 

Pan Kazimierz Ryszewski  następnie  zwrócił  się  z  pytaniem, czy są jeszcze 

inne propozycje zmian do porządku obrad?

Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i  Gminy Karlino  zgłosiła do 

wprowadzenia  projekt  uchwały w  sprawie  dodatkowego  wynagrodzenia 

rocznego dla Burmistrza Miasta i Gminy Karlino.

Zmiany  do  porządku  obrad  zostały  przyjęte  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania radnych.



Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Ryszewski  przedstawił 

porządek obrad, który został  przyjęty przez radnych w wyniku jawnego 

i jednomyślnego głosowania.

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej.

1. Wręczenie Srebrnych Odznak Honorowych Gryfa Zachodniopomorskiego. 
2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta i  Gminy Karlino o pracy w okresie 

międzysesyjnym.
3. Informacja  o  pracy  Rady  Powiatu  Białogardzkiego  –  radni  z  terenu 

Gminy Karlino.
4. Informacja  dotycząca  działalności  Karlińskiego  Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego.
5. Informacja  inspektora  ds.  zasobów  lokalowych  i  mieszkaniowych 

Urzędu Miasta i Gminy.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski i informacje.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok, 
b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białogardzkiemu 

na sfinansowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej i pełnienie 
nadzoru  autorskiego  na  przebudowę  drogi  powiatowej  Lisiny-
Krukowo-Malonowo,

c) w sprawie przejęcia od Powiatu Białogardzkiego zadania - wykonania 
dokumentacji  projektowo  kosztorysowej  i  pełnienia  nadzoru 
autorskiego  na  przebudowę  drogi  powiatowej  Lisiny-Krukowo-
Malonowo,

d) w  sprawie  zasad  korzystania  ze  stołówki  szkolnej  w  Szkole 
Podstawowej w Karlinie oraz wysokości opłat za posiłki,

e)  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  określającego  wysokość  stawek 
i   szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom dodatków:  za 
wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy, 
szczegółowy  sposób  obliczania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  wysokość 
i  warunki  wypłacania  innych  składników  wynagrodzenia 
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wynikających ze stosunku pracy, a także wysokość  nauczycielskiego 
dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania 
i wypłacania,

f) zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino,
g) zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Karlino – obręb 

Daszewo,
h) dodatkowego  wynagrodzenia  rocznego  dla  Burmistrza  Miasta 

i Gminy Karlino. 
10. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski.
11.Zakończenie XVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

Ad. 1c

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  protokół 

z XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do 

wniesienia?  Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone  Przewodniczący  zaproponował 

przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.

Protokół  Nr  XVII/08  z  XVII  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  odbytej 

w  dniu  29  stycznia  2008  roku został  przyjęty  przez  radnych  w  wyniku 

jawnego i jednomyślnego głosowania.

Ad. 2

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  powiedział,  że 

po raz drugi w tej Gminie zostaną wręczone Srebrne Odznaki Honorowe Gryfa 

Zachodniopomorskiego, a wręczy je Pan Norbert Obrycki Marszałek Sejmiku 

Wojewódzkiego. Odznaki otrzymają Pani Czesława Wojtkowska – Wróblewska 

oraz Pan Albin Kryger. Pani Czesława Wojtkowska – Wróblewska przyjechała 

do Polski z Syberii i mieszka w Karlinie już od 1946 roku. Od 4 marca 1946 

roku, kiedy rozpoczął się nowy etap w Gminie Karlino była jedną z tych, którzy 

zaczynali. Powiedział, że ma nadzieję, iż dzisiejszy dzień Pani Czesława będzie 
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wspominać  mile.  Jest  ona  aktywnym  członkiem  Związku  Sybiraków  Koło 

Terenowe  w Karlinie  i  bierze  czynny  udział  we  wszystkich  uroczystościach 

regionalnych i państwowych reprezentując Związek w poczcie sztandarowym. 

Pan Albin  Kryger  jest  mieszkańcem Gminy Karlino  od  1  marca  1966 roku, 

bardzo aktywnie uczestniczył w życiu społecznym i gospodarczym Gminy, był 

dyrektorem Zakładu Rolnego w Pobłociu Wielkim, po likwidacji  PGR został 

dyrektorem w spółce ,,Raiffpol” a następnie ,,Agropomorze”. W latach 1990 – 

1994 i od 1998 do dnia dzisiejszego jest radnym Rady Miejskiej w Karlinie, jest 

też znanym i cenionym działaczem społecznym i sportowym, był przez wiele lat 

prezesem w Klubie Sportowym ,,Płomień” w Pobłociu Wielkim.       

Marszałek  Sejmiku  Województwa  Zachodniopomorskiego  Pan  Norbert 

Obrycki  powiedział, że bardzo mu miło, że przy tak pięknej okazji, jaką jest 

wręczenie  srebrnych  Odznak  Gryfa  Zachodniopomorskiego  mógł  odwiedzić 

Gminę  Karlino.  Odznaki  otrzymają  dwie  ważne  osoby  dla  społeczności 

lokalnej. W obu przypadkach to lokalna społeczność wnioskowała o nadanie 

jedynego odznaczenia w naszym Województwie. Pani Czesława Wojtkowska – 

Wróblewska swoją postawą, swoim życiem jest przykładem, jak należy krzewić 

polskość w społeczności lokalnej, w każdej miejscowości osoby, które działają 

w związkach kombatanckich, ludzi, którzy przeżyli okropieństwa wojny, są to 

,,żywe świadectwa” naszych czasów i warto te osoby obdarzać szacunkiem i za 

całokształt,  w sposób chociażby symboliczny wyróżniać. Jeśli chodzi o Pana 

Albina Krygera, to jest to osoba, która w sposób aktywny pracowała na rzecz 

społeczności lokalnej Gminy Karlino, stwierdził, że  nazwy firm wymienianych 

przez  Burmistrza  są  mu  znane  z  czasów,  kiedy  razem z  Burmistrzem jako 

Dyrektor  Stowarzyszenia  Gmin  Polskich  Euroregionu  Pomerania  zabiegał 

o  środki  na  świetlice,  kiedy  to  Pobłocie  Wielkie  wpisało  się  w  pamięć 

członkom Komisji  Polsko – Nimieckiej  i  podkreślił,  że  cieszy  się,  że  może 

osobiście  poznać  osobę,  która  za  tym  stoi  oraz  propaguje  życie  sportowe 

i zdrowy tryb życia. Powiedział, że przedstawi sentencję, która jest zwyczajowo 

odczytywana  i  poinformował,  że  w  kapitule  Odznaki  Honorowej  Gryfa 
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zasiadają  przedstawiciele  wszystkich  klubów,  jakie  są  reprezentowane 

w  Sejmiku  Województwa  Zachodniopomorskiego,  przewodniczącym  jest 

Marszałek  Województwa,  a  decyzja  Zarządu  potwierdza  opinię  kapituły 

,,Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego w uznaniu zasług dla rozwoju 

regionu nadaje Pani Czesławie Wojtkowskiej – Wróblewskiej Srebrną Odznakę 

Honorową  Gryfa  Zachodniopomorskiego”  i  wręczył  odznaczenie.  Następnie 

odczytał treść listu gratulacyjnego przyznającego w uznaniu zasług dla rozwoju 

regionu  Panu  Albinowi  Kryger  Srebrną  Odznakę  Honorową  Gryfa 

Zachodniopomorskiego i również wręczył odznaczenie. Powiedział, że chciałby 

podzielić  się  refleksjami  i  skojarzeniami,  jakie  ma  obecnie,  jako  Marszałek 

Województwa  z  Gminą  Karlino.  Z  Panem  Burmistrzem  Miśko,  który  jest 

wieloletnim  Burmistrzem  i  pewnego  rodzaju  ewenementem  na  skalę 

Województwa  współpracuje  od  dłuższego  czasu,  jak  wcześniej  wspomniał 

w ramach Euroregionu Pomerania zasiadali wspólnie w komitetach sterujących, 

to co zauważył objeżdżając w dniu dzisiejszym, kolejne realizowane projekty 

w  ramach  ZPORR,  czy  Interregu,  czyli  międzynarodowego  Polsko  – 

Niemieckiego  Programu,  czy  też  Mechanizmu  Norweskiego  budzą  uznanie 

i  szacunek,  Gmina  brana  pod  uwagę  jednostkowo  jest  liderem  w  skali 

Województwa,  a  do  tego  ma  ,,coś”  co  wyróżnia  ją  nie  tylko  w  skali 

wojewódzkiej, ale w skali polskiej. Powiedział, że bardzo wzruszyła go wizyta 

w Wiosce Dziecięcej  SOS, to bardzo ważna inicjatywa. Konkretne projektu, 

które obejrzał, nie ma nic piękniejszego, niż zobaczyć inwestycję, którą znało 

się  dotychczas  tylko  na  papierze.  Projekty  ścieżek  rowerowych  o  których 

rozmawialiśmy z Niemcami i dla których to również była abstrakcja obecnie 

zrealizowana  inwestycja  opatrzona  tablicą  z  napisem  Interreg  napawają 

wielkim szczęściem i optymizmem. Obiecał, że jeśli pogoda będzie dopisywała, 

to spełni obietnicę i przyjedzie, aby wziąć udział w spływie kajakowym rzeką 

Parsętą i ma nadzieję, że wówczas już Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty 

będzie miał swoją siedzibę w nowym budynku, który jest imponujący i znajduje 

się  w  nim  przepiękna  aula.  Imprezy  kulturalne  i  sportowe,  które  są 

organizowane w ramach współpracy polsko – niemieckiej. Gminy partnerskie 
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Dargun i Wolgast, to są modelowe przykłady współpracy. To co Gminę czeka 

jest  wiadome,  sztandarowy  jest  projekt  w  ramach  porozumienia  Gmin 

z zakresie  gospodarki  wodno – ściekowej  realizowany przez Związek Miast 

i  Gmin  Dorzecza  Parsęty  jest  na  najlepszej  drodze  by  być  modelowym 

projektem na skalę Polski. To co nas czeka to Regionalny Program Operacyjny, 

ale  również nowe fundusze w ramach Interregu.  Podkreślił,  że wiele miejsc 

czeka  na  rewitalizację,  na  pchnięcie  w  nie  nowego  ducha.  Dodał,  że  jest 

przekonany,  że  radni  będą  mięli  nad  czym  debatować,  aby  znaleźć  środki 

w budżecie na wkład własny, który jest  niezbędny, by móc składać wnioski 

o  dofinansowanie  nowych  inwestycji.  Karlino  można  pokazywać 

w Województwie,  jako  przykład,  że  nie  należy  bać  się  wyzwań,  być  może 

wykraczających poza granice Gminy, takim przykładem jest farma wiatrowa, 

jeden z większych producentów płyt ,,Homanit” i inne tego typu inicjatywy, 

które świadczą o tym, że Gmina Karlino może być kołem napędowym Powiatu 

Białogardzkiego,  ale  również  wzorem  dla  innych  Gmin,  dla  innych  części 

Województwa.  Życzył  radnym,  aby  mięli  jak  najwięcej  punktów  porządku 

obrad, w jakim kierunku Gmina Karlino będzie się rozwijała. Zadeklarował, ze 

swojej strony, jako Marszałka Sejmiku Województwa poparcie, jako, że Karlino 

zawsze  było  Gminą  która  inspirowała  go  do  działania.  Podziękował  za 

zaproszenie.       

Ad. 3

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawił 

sprawozdanie o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 28 stycznia 

do dnia 26 lutego 2008 roku  (informacja załączona do protokołu).  Dodał,  że 

Spółka  Homanit  zainteresowana  jest  zakupem dwóch  działek,  które  zostaną 

przeznaczone  na  przedsięwzięcia  inwestycyjne.  Na  pewno  powstaną  nowe 

miejsca pracy, ale co powstanie na tych terenach i w jakim czasie, to okaże się w 

późniejszym  terminie,  a  być  może  na  sesji  kwietniowej  będzie  możliwość 
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zapoznania się z obecnie realizowaną inwestycją, która ma być zakończona już 

31 marca. Powiedział, że kilkakrotnie był w Warszawie w sprawie Homanitu, 

dlatego,  że  ciągle  jest  problem z pozyskaniem surowca.  Na dzień  dzisiejszy 

sytuacja  jest  taka,  że  Spółka  ma  zapewnienia  na  około  50%,  a  inni  duzi 

producenci  mają  takie  zapewnienia  na  około  70% -  80%,  resztę  zdobywają, 

kupują sobie sami na wolnym rynku. Wizyty u Dyrektora Lasów Państwowych 

mają na celu, aby firma Homanit była traktowana tak, jak wszystkie pozostałe 

w  branży.  Odbył  się  Konwent  Wójtów  i  Burmistrzów  Województwa 

Zachodniopomorskiego. Na sesji w marcu przedstawiony zostanie Regionalny 

Program Operacyjny wszyscy radni, nie tylko w tej Gminie powinni zapoznać 

się z tym Programem i zobaczyć, jakie środki przewidziane są na poszczególne 

priorytety  i  jaki  jest  termin wdrażania  tego Programu.  Nadzieje  samorządów 

zostały  pobudzone  i  rozbudzone,  jakie  ogromne  środki  będą  do  dyspozycji, 

walka o te środki będzie bardzo trudna i długotrwała. Obecnie zarówno Gminy, 

jak i Powiaty są dużo lepiej przygotowane by rozpocząć starania o pozyskanie 

środków. Pierwszy nabór dotyczący gmin będzie w grudniu na zadania związane 

z budową i remontami dróg. Gmina Karlino szykuje się do dwóch poważnych 

wyzwań,  jakimi  są  hala  widowiskowo sportowa i  rewitalizacja,  ale  tu  nabór 

ogłoszony zostanie dopiero w 2009 roku. Wszystkie plany ulegają przesunięciu 

dlatego,  że  nie  ma  tego  na  Radzie  Naboru  i  dopiero  później  będzie  można 

składać  wnioski.  Konwent  zajmował  się  dwoma rzeczami  jeżeli  chodzi    o 

Regionalny  Program  Operacyjny.  Pierwsza  rzecz  i  wniosek  i  wypracowane 

stanowisko  –  jest  obecnie  20.000.000  euro  przeznaczonych  na  uzbrajanie 

terenów  inwestycyjnych,  to  środki  przeznaczone  głównie  dla  samorządów 

gminnych,  jest  lista  indykatywna,  czyli  taka,  gdzie  środki  są  niemalże 

zagwarantowane,  na  niej  znajduje  się  Koszalin,  Szczecinek  i  Stargard 

Szczeciński,  a  Konwent  wnioskował  o  zwiększenie  tej  kwoty do 40.000.000 

euro,  co  prawda  nie  ma  decyzji  ostatecznej,  ale  jest  nadzieja,  że  te  kwoty 

zostaną zwiększone. Drugi problem, który się pojawił,  ale Konwent nie zajął 

stanowiska,  bo  Gminy  dbają  o  swoje  interesy,  a  dotyczył  on  budowy  hal 

widowiskowo  –  sportowych.  Środki,  które  pozostały  na  budowę  obiektów 

7



sportowych po zapewnieniu środków na obiekty ujęte na liście indykatywnej,  to 

170.000.000euro, dla 114 gmin na 7 lat. Prawdopodobnie z listy indykatywnej 

wypadnie projekt dotyczący euroboisk  ( są to boiska ze sztuczną nawierzchnią, 

mini widownia, oświetlenie) i te projekty będą musiały startować w normalnym 

konkursie,  tak jak wszyscy inni.  Ruszył program rządowy ,,Boisko w każdej 

Gminie”, kompleks złożony z boiska do piłki nożnej ze sztuczną nawierzchnią 

o wymiarach 30x60m, obok boisko o powierzchni poliuretanowej – tartanowej 

do gry w piłkę koszykową oraz obiekt kubaturowy – zaplecze socjalne. W roku 

2008 w Województwie Zachodniopomorskim ma powstać 40 tego typu boisk, 

a projekt będzie kontynuowany w latach następnych. Zasada finansowania, po 

jednej trzeciej środków rząd, Marszałek Województwa i Gmina. Gmina Karlino 

nie złożyła takiego wniosku, ponieważ w roku bieżącym kończy się realizacja 

projektu budowy 12 boisk, 7 tartanowych i 5 trawiastych, zakończenie maj – 

czerwiec i od maja rozpoczną się zajęcia na tych obiektach. Projekt jest na okres 

trzech lat, a środki rocznie na zajęcia wyniosą 240.000zł. Odbyły się negocjacje 

ze Związkami Nauczycielskimi w porządku obrad ujęty został projekt uchwały 

w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli, to jest wynik tych 

negocjacji.  Związki  zaproponowały  wzrost  dodatku  motywacyjnego  o  1%, 

Burmistrz podjął  decyzję  o wzroście 1,5%, czyli  w sumie 3%. Wcześniejsze 

zapowiedzi  z  Ministerstwa  Edukacji  i  Ministerstwa  Finansów o  zwiększeniu 

subwencji oświatowej, a po potwierdzeniu ostatecznym  nastąpił fakt wzrostu 

dodatku  motywacyjnego.  18  marca  br.  ma  zostać  rozstrzygnięty  przetarg  na 

sprzedaż Wyspy Biskupiej, w międzyczasie ukazał się komunikat Ministerstwa 

Kultury  o  naborze  wniosków  na  ratowanie  zabytków,  obiektów  cennych 

kulturowo.  Gmina Karlino taki  wniosek złożyła,  ponieważ w roku ubiegłym 

opracowana  została  dokumentacja  na  ratowanie  zamku biskupów,  czyli  tego 

obiektu,  który  jest  w połowie  zawalony.  To ratowanie  polega  na  odbudowie 

obiektu  od  piwnic  poprzez  stropy,  mury,  stan  surowy  z  dachem.  Udało  się 

również uzyskać poparcie wniosku Ks. Biskupa Dajczaka, wartość tego zadania 

wynosi  około  2.000.000zł.  Przypomniał  obecnym,  że  jest  to  najstarsze 

zachowane  miejsce,  może  nie  w  najlepszym stanie  technicznym,  ale  trzeba 
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zrobić wszystko, aby je uratować. Zostały złożone dwa wnioski do Interregu, 

jeden wniosek w programie ,,Jak wyrzucam segreguję, ekologię tak promuję” na 

akcję  promocyjną selektywnej  zbiórki  odpadów i  opiewa na kwotę 38.000zł, 

drugi  wniosek  dotyczy  spotkania  partnerskiego  przedstawicieli  samorządów, 

projektantów, z Wolgast. Dotychczas, aby zabiegać o środki wystarczył wniosek 

i  potwierdzenie miasta partnerskiego o współpracy oraz, poparcie dla danego 

wniosku. Dziś muszą to być cztery elementy, czyli wspólny  personel, wspólne 

finansowanie, wspólne zarządzanie, wspólne efekty, z tych czterech wymogów 

muszą być spełnione dwa, aby móc złożyć wniosek. Poinformował obecnych, że 

podjął decyzję, iż jest i nadal będzie Burmistrzem Miasta i Gminy Karlino, taką 

decyzję  podjął  w  ostatnich  dniach.  Potwierdził,  że  została  złożona  mu 

propozycja zmiany pracy, została przez niego przyjęta, stało się, jak się stało, 

podkreślił, że nie jest zawiedziony i nie czuje się zawiedziony, nie jest to dla 

niego  żadna  ujma,  pozostanie  w  Karlinie  nie  było  trudną  decyzją,  wręcz 

przeciwnie.  Podkreślił,  że  w  przyszłości  czeka  do  realizacji  wiele  zadań 

o których wcześniej była już mowa. Powiedział, że zarówno on, jak i cała grupa 

urzędników  poświęca  wiele  czasu,  aby  uzyskać  przychylność  decydentów. 

Budowa  hali  widowiskowo  –  sportowej,  to  inwestycja,  która  warta  jest 

kilkanaście milionów, ale warto podejmować takie decyzje, które na początku 

wydają  cię  przesadzone,  ale  z  upływem  lat  okazuje  się,  że  przynoszą  one 

zadowolenie  i  satysfakcję,  a  nawet  dumę mieszkańców,  że  tego  typu  obiekt 

powstał  w  Karlinie.  Stwierdził,  że  rozpoczęcie  budowy  hali  na  pewno  się 

przesunie, ale nastąpi jeszcze w tej kadencji.         

Ad. 4

Pan  Marek  Anusz  Radny  Rady  Powiatu  Białogardzkiego  powiedział,  że 

podczas  obrad  ostatniej  sesji  Rady  Powiatu  Białogardzkiego  przedstawiona 

została  informacja  na  temat  pomocy  w  rodzinie.  Poinformował,  że 

w  Białogardzie  wybudowana  została  ze  środków zewnętrznych  stolarnia  dla 
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potrzeb  wychowanków  Domu  Dziecka,  ale  również  dla  uczestników  PCR 

w  Białogardzie.  Wartość  stolarni  około  100.000zł.  Radni  zostali  zapoznani 

również ze sprawozdaniem Zarządu Dróg Powiatowych, z którego wynikało, że 

planowe są remonty dróg 1 Maja, Piłsudskiego i Zwycięstwa w Białogardzie, 

droga  Sadkowo  –  Doble,  Gościno  –  Karlino  oraz  w  Białogardzie  na  ulicy 

Dąbrowszczaków  i  w  Tychowie  chodniki.  Wartość  całego  projektu 

ok.  20.000.000zł,  a  realizacja  w  latach  2008  –  2013  przy  50%  wkładzie 

własnym.  Została  podjęta  uchwała  dot.  Pomocy  dla  Straży  Pożarnej 

w  Tychowie,  a  następnie  planowana  jest  taka  pomoc  dla  Gminy  Białogard 

i  Karlino.  Zostały  przyznane  i  wręczone  nagrody  dla  sportowców  z  terenu 

Powiatu.  Powiedział  też,  że  Pozyskano  od  Marszałka  Województwa  kwotę 

13.200.000zł na dalszy remont szpitala poradzieckiego w Białogardzie. Dodał, 

że jeśli byłyby potrzebne dodatkowe informacje udzieli ich, lub udostępni swoje 

materiały.    

Ad. 5

Pan Ryszard Augustyniak Prezes Karlińskiego Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego zapoznał obecnych z informacją dotycząca działalności kierowanej 

przez niego jednostki (informacja załączona do protokołu).

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

zwrócił się z pytaniem, na co wydano w nowym budynku przy ulicy 4 Marca 12 

aż 7.000zł?

 Pan Ryszard Augustyniak  odpowiedział,  że  docieplono część stropów nad 

klatką  schodową,  aby  można  było  zrobić  tam  suszarnię  na  potrzeby 

mieszkańców.

Pan  Jan  Maciążek  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białogardzkiego 

powiedział,  że  jako  jeden  z  mieszkańców  Wspólnoty  Mieszkaniowej 

Nieruchomości  przy  ulicy  Koszalińskiej  81  współpracuje  z  Prezesem 
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Augustyniakiem i chciałby mu podziękować, że ta współpraca układa się bardzo 

dobrze.

Pan  Tomasz  Rusiecki  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

zwrócił się z pytaniem, z tytułu jakiej sprzedaży KTBS ma dochód?

Prezes  KTBS  Pan  Augustyniak  wyjaśnił,  że  z  tytułu  sprzedaży  lokali 

w biurowcu TBS przy ulicy Wojska Polskiego 1.

Pan  Dariusz  Michalski  zapytał,  kiedy  zostanie  przeprowadzony  remont 

budynku przy ulicy Wojska Polskiego 1?

Prezes  Karlińskiego  TBS  odpowiedział,  że  budynek  remontowany  jest 

etapami. Najpierw wymieniono okna, wyremontowano pomieszczenia biurowe, 

drzwi  wejściowe,  w dalszej  kolejności  remont schodów wraz z  daszkiem na 

nimi, luksferów, a następnie elewacja.        

Informacja została przyjęta przez radnych bez uwag.

Ad. 6

Pan Lech Chodyniecki Inspektor ds. Zasobów Lokalowych i Mieszkaniowych 

w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie zapoznał obecnych z informacją na temat 

zasobów lokalowych i mieszkaniowych Gminy Karlino (informacja załączona do 

protokołu).

Informacja została przyjęta bez uwag.

Ad. 7

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

stwierdził, że dwa miesiące wcześniej, kiedy obecny był Pan Stanger z Zarządu 

Dróg Powiatowych w Białogardzie zgłosił potrzebę wyrównania drogi Krukowo 

11



– Malonowo i nic się nie wydarzyło, a  jeśli na drogę Krukowo – Lisiny wjedzie 

sprzęt  do farm wiatrowych,  może okazać się że  droga zostanie zablokowana 

i  przydałaby  się  możliwość  wyjazdu  drogą  Krukowo  –  Malonowo.  Kolejny 

temat dotyczy internetu zainstalowanego we wszystkich świetlicach, tak wynika 

z pracy, a w rzeczywistości tak nie jest, są problemy. 

Pan  Stanisław  Spaleniak  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zapoznał 

obecnych z treścią pisma, które podpisane zostało przez osobę jaka nie figuruje 

w ewidencji ludności Gminy Karlino. Z treści pisma wynika, że ziemia, która 

wywożona  jest  przez  firmy  budujące  wiatraki  jest  wywożona  na  posesję 

Zastępcy Burmistrza Pana Lewandowskiego i pada pytanie, czy Gmina nie ma 

potrzeb w tym temacie na swoich gruntach?     

Ad. 8

Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec miasta Karlino zwrócił się z pytaniem, 

dlaczego podatek gruntowy wzrósł aż o 66%. W Koszalinie wynosi 15gr, 

w Kołobrzegu 30gr, a w Karlinie 35 gr. Nie może tak być.

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

stwierdził, że na sesji, kiedy podejmowane były uchwały dotyczące podatków 

nie  odezwał  się  nikt  z  obecnych  i  nikt  nie  protestował,  a  zarówno  sołtysi 

i przewodniczący  Zarządów Osiedla otrzymują zaproszenie wraz porządkiem 

obrad na sesję.  

Pani Natalia Przygocka Sołtys Sołectwa Lubiechowo powiedziała, że sołtysi 

nie mieli porównania do roku poprzedniego i dodała, że kiedy roznosiła nakazy 

płatnicze, to renciści płakali, że nie będą mięli z czego zapłacić, ale duży wzrost 

dotknął również rolników. W innych Gminach stawki są dużo niższe i poprosiła 

Panią Skarbnik o wyjaśnienie, skąd różnice. 
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Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2  złożył na 

ręce  Przewodniczącego  Rady  zapytanie  skierowane  do  Burmistrza  Miasta 

i Gminy Karlino (załączono do protokołu).   

Pan Dariusz Michalski  powiedział,  że sołtysi  powinni  być bardziej  aktywni 

i  powinni  brać aktywniejszy udział  w obradach sesji.  Poza zawiadomieniem, 

jakie  otrzymują  na  sesję  mają  również  swoich przedstawicieli  radnych Rady 

Miejskiej w danym okręgu, należy z nimi współpracować.

Również  Przewodniczący Rady  zaapelował do sołtysów i przewodniczących 

Zarządów Osiedli  o większą aktywność, branie udziału nie tylko w obradach 

sesji, ale również w posiedzeniach komisji Rady.

Pan  Ryszard  Wapniarski   powiedział,  ze  trudno  zaplanować  sobie  udział 

w  posiedzeniach  komisji,  jeśli  nie  jest  znany  ich  termin.  Nadmienił,  że 

w  sejmiku  Województwa  Zachodniopomorskiego,  kiedy  był  radnym,  przy 

uchwalaniu planu posiedzeń komisji ustalany był również ich termin.   

Przewodniczący  Rady  Pan  Ryszewski  odpowiedział,  że  rozmawiał  już 

z Panem Wapniarskim na temat komisji, jest wywieszana informacja na tablicy 

ogłoszeń,  w  jakim  terminie,  jaka  komisja  ma  posiedzenie,  nie  będzie 

indywidualnych informacji na ten temat. Dodał, że wielokrotnie zapraszał Pana 

Wapniarskiego na spotkanie w trakcie czwartkowych dyżurów, ale zaproszony 

nie przychodził. 

Ad. 9a

Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Krystyna Granat  omówiła zmiany 

do budżetu  Miasta  i  Gminy Karlino na  2008 rok.  Po  dokonanych  zmianach 

budżet  zamyka  się  dochodami  w  wysokości  30.538.868,00zł,  wydatkami 

w wysokości 27.786.456,00zł oraz nadwyżką w wysokości  2.752.412,00zł.
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść 

projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 

rok. 

Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XVIII/189/08 została podjęta.

Ad. 9b

Pani  Wioletta  Ryndziewicz  p.o.  Kierownika  Referatu  Gospodarki 

Przestrzennej i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie 

omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  z  budżetu  Miasta  i  Gminy 

Karlino  pomocy  finansowej  Powiatowi  Białogardzkiemu  na  sfinansowanie 

dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  i  pełnienie  nadzoru  autorskiego  na 

przebudowę drogi  powiatowej  Lisiny-Krukowo-Malonowo.  Pomoc finansowa 

zostanie  udzielona ze  środków budżetu na 2008 rok w wysokości  do kwoty 

118.950,00zł.

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem,  dlaczego tak  duża  kwota  musi  być  przeznaczona  na  wykonanie 

takiego  projektu,  dlaczego  w  Białogardzie  na  większy  zakres  przeznaczono 

177.000zł na projekty? 

Pan Marek Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Karlino 

wyjaśnił, że przetarg na tę dokumentacje został dwukrotnie ogłoszony i nie było 

chętnych, przetargi się nie odbyły.

Pan Krzysztof  Bagiński  Starosta  Powiatu  Białogardzkiego  powiedział,  że 

ogłoszenia  o  przetargach  na  drogi  powiatowe  ukazało  się  jeszcze  w  roku 

poprzednim,  stąd  różnice  w  cenie.  Podkreślił  też,  że  jest  to  bardzo  cenne 

inicjatywa,  aby  wspólnie  realizować  inwestycje  i  i  aplikować  środki 
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z Regionalnego Programu Operacyjnego.  Jeśli  chodzi  o przetargi,  nie można 

porównywać spraw wprost. Zarząd Powiatu otrzymał już projekt porozumienia 

i z niewielkimi (dwiema)poprawkami zostanie podpisany.   

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił treść projektu uchwały. 

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  XVIII/190/08 

została podjęta.

Ad. 9c

Pani  Wioletta  Ryndziewicz  p.o.  Kierownika  Referatu  Gospodarki 

Przestrzennej  i  Ochrony  Środowiska  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie 

przejęcia  od  Powiatu  Białogardzkiego  zadania  -  wykonania  dokumentacji 

projektowo kosztorysowej i pełnienia nadzoru autorskiego na przebudowę drogi 

powiatowej Lisiny-Krukowo-Malonowo.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść 

projektu uchwały. 

Uchwała XVIII/190/08 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.

Ad. 9d

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino  omówiła 

projekt  uchwały  w sprawie zasad korzystania  ze  stołówki szkolnej  w Szkole 

Podstawowej w Karlinie oraz wysokości opłat za posiłki.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił 

treść projektu uchwały. 
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Za podjęciem uchwały glosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XVIII/192/08 została podjęta.

Ad. 9e

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino  Pani  Piwowarczyk  omówiła  projekt 

uchwały  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  określającego  wysokość  stawek 

i  szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania 

wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe i  godziny  doraźnych  zastępstw, 

wysokość  i  warunki  wypłacania  innych  składników  wynagrodzenia 

wynikających ze stosunku pracy, a także wysokość  nauczycielskiego dodatku 

mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania,

Pan  Tomasz  Rusiecki  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił treść projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XVIII/193/08 została podjęta.

Ad. 9f

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie  omówił projekt 

uchwały  w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino 

przy ulicy Kołobrzeskiej – obręb 001, oznaczonej w ewidencji gruntów nr 8/4 

o powierzchni 12,6310ha..,
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Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił 

treść projektu uchwały. 

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XVIII/194/08 

została podjęta.

Ad. 9g

Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki  Nieruchomościami  Pan 

Myczka omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonych 

na terenie gminy Karlino - obręb Daszewo, oznaczonych w ewidencji gruntów 

jako  działki:  nr  299/1  o  pow.  1,4093ha,  nr  300  o  pow.  1,6000ha,  nr  301/1 

o pow. 0,4800ha, nr 301/6 o pow. 0,7200ha, nr 301/7 o pow. 1,2200ha. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść 

projektu uchwały. 

W wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XVIII/195/08  została 

podjęta.

Ad. 9h

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino  omówiła 

projekt  uchwały  w  sprawie  dodatkowego  wynagrodzenia  rocznego  dla 

Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Karlino.  Wyjaśniła,  że  jest  to  inaczej  trzynasta 

pensja,  która  się  należy,  ale  z  przepisów  wynika,  że  Rada  powinna  podjąć 

uchwałę w tej sprawie. To wynagrodzenie, to tzw. trzynastka.  

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił 

treść projektu uchwały. 
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Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, 2 był przeciwnych, 1 radny 

wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XVIII/196/08 została podjęta.

Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do radcy prawnego z pytaniem, co by się 

stało, gdyby Rada nie podjęła uchwały w tej sprawie?

Pan  Aleksander  Twarowski  Radca  Prawny  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy 

w Karlinie stwierdził, że z przepisów wynika, iż to dodatkowe wynagrodzenie 

dla  Burmistrza  się  należy,  można  byłoby  go  nie  przyznać,  gdyby  organ 

wykonawczy, w tym wypadku Burmistrz nie spełnił  przesłanek wynikających 

z ustawy, co nie ma miejsca w tym przypadku. Burmistrz mógłby podać Gminę 

do  Sądu  i  sprawa  zostałaby  rozstrzygnięta  na  jego  korzyść.  Rada  de  facto 

stwierdza, że zaistniały przesłanki do przyznania wynagrodzenia.

Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  stwierdził, że tak 

wysoka  ,,trzynastka”  wynika  z  faktu,  że  Rada  podjęła  uchwałę  przyznająca 

najwyższe, jakie tylko jest możliwe wynagrodzenie dla Burmistrza. Przypomniał 

też,  że  zwracał  wówczas  uwagę,  że  należałoby  rozważyć  wysokość 

wynagrodzenia, aby się ,,wykazał”, a później myśleć o ewentualnej podwyżce. 

Podkreślił,  że  dzisiejsze  głosowanie  jest  konsekwencją  wówczas  podjętych 

decyzji.  

Ad. 10

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  stwierdził,  że  po 

zachowaniu obecnych na sesji  zastanawia się,  czy nie powinien podjąć innej 

decyzji.  Z  reakcji  osób  obecnych  wynika,  że  burmistrz,  wójt,  to  taki 

nieudacznik, który nie ma prawa do niektórych świadczeń, wszyscy inni mają, 

a on nie. Poprzedni Sejm zabrał wójtom i burmistrzom ,,trzynastki” uznając, że 

są to ,,nieroby”, którym się nic nie należy. Podkreślił, że nie wstydzi się tego ile 

zarabia, bo uważa, że nie ma się czego wstydzić. To, że są osoby niezadowolone 
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z  wysokości  podatków,  czy  z  innego  powodu,  na  tej  podstawie  ocenia 

całokształt  pracy  samorządu,  Rady  i  Burmistrza,  takich  osób  należy  tylko 

pożałować. Można krytykować, wyrażać swoje zdanie, ale w sposób kulturalny, 

krytyka a krytykanctwo, to są dwie różne kwestie. Dziś była sytuacja taka biorąc 

pod uwagę zachowanie sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, nie ma 

z ich strony kontaktu z Urzędem Gminy, ani wiedzy na temat tego, czym się ta 

Gmina  zajmuje  i  przychodzi  moment,  że  otrzymuje  oklaski  jedna  osoba 

wypowiadająca się na tej  sali.  Nie widać zainteresowania ze strony sołtysów 

i  przewodniczących  Zarządów  Osiedli,  tym  co  robi  Rada  i  Burmistrz, 

a w związku z tym również odpowiedniej wiedzy na ten temat, podkreślił, że 

jednak są w tym gronie nieliczne wyjątki.  Są tacy sołtysi,  którzy odwiedzają 

Urząd  co  najmniej  raz  w  tygodniu,  ale  są  też  tacy,  których  nie  widać 

w Urzędzie,  a przychodzą na sesję, po to,  aby się zaprezentować i wystąpić. 

Podkreślił  jeszcze  raz,  że  nie  wstydzi  się  swojego  wynagrodzenia,  gdyby 

dokonano  porównania  na  temat  tego  co  zostało  zrobione  i  nadal  się  robi 

w  Gminie  Karlino,  a  w  innych  Gminach,  to  może  przynajmniej  część 

niezadowolonych  zmieniłaby  zdanie.  Odpowiadając  na  pytania  Burmistrz 

powiedział,  że  kwestie  podatków  nie  będą  wyjaśnione  na  dzisiejszej  sesji. 

Zostanie  dokonana szersza  analiza  na temat  tego,  jakie  stawki  są  w Gminie 

Karlino i w innych Gminach oraz jakie to są dochody w budżecie. Informacja na 

ten  temat  zostanie  przekazana  na  najbliższej  sesji.  Potwierdził,  że  wpłynął 

anonim na temat ziemi wożonej na żwirownię,  temat jest  znany i  to decyzją 

Burmistrza zaprzestano wożenia ziemi na tereny należące do Gminy, ponieważ 

jest to glina można to zobaczyć na terenach żwirowni, czy też przy drodze do 

Białogardu  na  nieruchomości  Pana  Potapczyk.  Nie  można  takiego  materiału 

wozić  na  tereny  gminne  na  przystań,  czy  ulicę  Parkową,  jest  umowa 

z wykonawcą,  że jeśli  jest dostępna ziemia, to będzie ona wożona na tereny 

gminne. Podkreślił też, że o tym, gdzie wykonawca wywozi ziemię, jest jego 

decyzją. 
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Pani Danuta Butrym Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury powiedziała, 

że jest w stałym kontakcie z sołtysami, którzy wiedzą o problemie, jeśli się on 

pojawia,  to  kontaktują  się  oni  telefonicznie  z  Dyrektorem  KOK  lub 

bezpośrednio  z  Panem  Kulesza,  w  najbliższych  dniach  zostanie  wynajęty 

podnośnik i tam, gdzie zaistniała awaria na skutek silnych wiatrów zostanie ona 

usunięta. 

Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej  w Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem, czy mieszkańcy mogliby korzystać z tej sieci internetowej?

Pani  Danuta  Butrym  odpowiedziała,  że  nie  jest  zorientowana  i  poleciła 

bezpośredni kontakt z Panem Kulesza. 

Pan  Jan  Korzeniowski  powiedział,  że  przed  sesją  radni  otrzymali  projekt 

uchwały w sprawie ,,trzynastki” dla Burmistrza, co to za decyzje, kiedy my nie 

mamy  wpływu,  ponieważ  zgodnie  z  wypowiedzią  radcy  prawnego  takie 

wynagrodzenie Burmistrzowi się należy. Nauczyciele otrzymali 1,5% podwyżki 

dodatku motywacyjnego, dotychczas też było 1,5%. Cały sztab ludzi pracował 

nad regulaminem, a dziś okazuje się, że Burmistrz mówi o tym, że zdecydował 

o  tym,  że  jest  to  właśnie  wzrost  o  1,5%.  Sołtys  za  wypowiedzianą  opinię 

otrzymuje reprymendę,  to następny raz już się  wcale nie zapyta,  aby się  nie 

narażać.  Zwrócił  się  do Pana Zbigniewa Pawlik  z  zapytaniem, jak to będzie 

wyglądało finansowo, jaka wchodzi w grę kwota na jednego nauczyciela.

Pan Zbigniew Pawlik Dyrektor Gimnazjum w Karlinie odpowiedział, że nie 

da  się  tego  tak  krótko  wyjaśnić,  ponieważ  dodatek  będzie  zależał  od  wielu 

czynników i przyznawany będzie indywidualnie.     

Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino wyjaśniła, że 

3%, to są środki na zaplanowane wynagrodzenia zasadnicze w poszczególnych 

szkołach, natomiast ich podziału dokona dyrektor danej placówki.
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Ad. 11

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie  Pan Kazimierz  Ryszewski  podziękował  za  przybycie  i  udział 

radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1500 dokonał zamknięcia 

XVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Protokół Nr XVIII/08
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 27 lutego 2008 roku
	Otwarcia XVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski o godzinie 1200                      w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu).
	Przewodniczący Rady stwierdził, że w obradach bierze udział 14 radnych,        co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 
	Ad. 1b 
	Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Kazimierz Ryszewski stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino zaproponował wprowadzenia do porządku obrad dwóch projektów uchwał omawianych podczas posiedzeń stałych komisji Rady w sprawie: nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino oraz zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo. 
	Pan Kazimierz Ryszewski następnie zwrócił się z pytaniem, czy są jeszcze inne propozycje zmian do porządku obrad?
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino zgłosiła do wprowadzenia projekt uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Burmistrza Miasta i Gminy Karlino.
	Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte w wyniku jawnego                        i jednomyślnego głosowania radnych.
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Ryszewski przedstawił porządek obrad, który został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego        i jednomyślnego głosowania.
	Porządek obrad:
	1.Sprawy regulaminowe:
	a)stwierdzenie prawomocności obrad,
	b)przyjęcie porządku obrad, 
	c)przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej.
	1.Wręczenie Srebrnych Odznak Honorowych Gryfa Zachodniopomorskiego. 
	2.Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Karlino o pracy w okresie międzysesyjnym.
	3.Informacja o pracy Rady Powiatu Białogardzkiego – radni z terenu Gminy Karlino.
	4.Informacja dotycząca działalności Karlińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego.
	5.Informacja inspektora ds. zasobów lokalowych i mieszkaniowych Urzędu Miasta i Gminy.
	6.Interpelacje i zapytania radnych.
	7.Wolne wnioski i informacje.
	8.Podjęcie uchwał w sprawie:
	a)zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok, 
	b)w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białogardzkiemu na sfinansowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej i pełnienie nadzoru autorskiego na przebudowę drogi powiatowej Lisiny-Krukowo-Malonowo,
	c)w sprawie przejęcia od Powiatu Białogardzkiego zadania - wykonania dokumentacji projektowo kosztorysowej i pełnienia nadzoru autorskiego na przebudowę drogi powiatowej Lisiny-Krukowo-Malonowo,
	d)w sprawie zasad korzystania ze stołówki szkolnej w Szkole Podstawowej w Karlinie oraz wysokości opłat za posiłki,
	e) w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek           i  szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość                  i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, a także wysokość  nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania,
	f)zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino,
	g)zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo,
	h)dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Burmistrza Miasta                 i Gminy Karlino. 
	10.Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski.
	11.Zakończenie XVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 
	Ad. 1c
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół           z XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady        i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do wniesienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone Przewodniczący zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.
	Protokół Nr XVII/08 z XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej                 w dniu 29 stycznia 2008 roku został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 2
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino powiedział, że        po raz drugi w tej Gminie zostaną wręczone Srebrne Odznaki Honorowe Gryfa Zachodniopomorskiego, a wręczy je Pan Norbert Obrycki Marszałek Sejmiku Wojewódzkiego. Odznaki otrzymają Pani Czesława Wojtkowska – Wróblewska oraz Pan Albin Kryger. Pani Czesława Wojtkowska – Wróblewska przyjechała do Polski z Syberii i mieszka w Karlinie już od 1946 roku. Od 4 marca 1946 roku, kiedy rozpoczął się nowy etap w Gminie Karlino była jedną z tych, którzy zaczynali. Powiedział, że ma nadzieję, iż dzisiejszy dzień Pani Czesława będzie wspominać mile. Jest ona aktywnym członkiem Związku Sybiraków Koło Terenowe w Karlinie i bierze czynny udział we wszystkich uroczystościach regionalnych i państwowych reprezentując Związek w poczcie sztandarowym. Pan Albin Kryger jest mieszkańcem Gminy Karlino od 1 marca 1966 roku, bardzo aktywnie uczestniczył w życiu społecznym i gospodarczym Gminy, był dyrektorem Zakładu Rolnego w Pobłociu Wielkim, po likwidacji PGR został dyrektorem w spółce ,,Raiffpol” a następnie ,,Agropomorze”. W latach 1990 – 1994 i od 1998 do dnia dzisiejszego jest radnym Rady Miejskiej w Karlinie, jest też znanym i cenionym działaczem społecznym i sportowym, był przez wiele lat prezesem w Klubie Sportowym ,,Płomień” w Pobłociu Wielkim.       
	Marszałek Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego Pan Norbert Obrycki powiedział, że bardzo mu miło, że przy tak pięknej okazji, jaką jest wręczenie srebrnych Odznak Gryfa Zachodniopomorskiego mógł odwiedzić Gminę Karlino. Odznaki otrzymają dwie ważne osoby dla społeczności lokalnej. W obu przypadkach to lokalna społeczność wnioskowała o nadanie jedynego odznaczenia w naszym Województwie. Pani Czesława Wojtkowska – Wróblewska swoją postawą, swoim życiem jest przykładem, jak należy krzewić polskość w społeczności lokalnej, w każdej miejscowości osoby, które działają w związkach kombatanckich, ludzi, którzy przeżyli okropieństwa wojny, są to ,,żywe świadectwa” naszych czasów i warto te osoby obdarzać szacunkiem i za całokształt, w sposób chociażby symboliczny wyróżniać. Jeśli chodzi o Pana Albina Krygera, to jest to osoba, która w sposób aktywny pracowała na rzecz społeczności lokalnej Gminy Karlino, stwierdził, że  nazwy firm wymienianych przez Burmistrza są mu znane z czasów, kiedy razem z Burmistrzem jako Dyrektor Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania zabiegał                 o środki na świetlice, kiedy to Pobłocie Wielkie wpisało się w pamięć członkom Komisji Polsko – Nimieckiej i podkreślił, że cieszy się, że może osobiście poznać osobę, która za tym stoi oraz propaguje życie sportowe              i zdrowy tryb życia. Powiedział, że przedstawi sentencję, która jest zwyczajowo odczytywana i poinformował, że w kapitule Odznaki Honorowej Gryfa zasiadają przedstawiciele wszystkich klubów, jakie są reprezentowane               w Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego, przewodniczącym jest Marszałek Województwa, a decyzja Zarządu potwierdza opinię kapituły ,,Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego w uznaniu zasług dla rozwoju regionu nadaje Pani Czesławie Wojtkowskiej – Wróblewskiej Srebrną Odznakę Honorową Gryfa Zachodniopomorskiego” i wręczył odznaczenie. Następnie odczytał treść listu gratulacyjnego przyznającego w uznaniu zasług dla rozwoju regionu Panu Albinowi Kryger Srebrną Odznakę Honorową Gryfa Zachodniopomorskiego i również wręczył odznaczenie. Powiedział, że chciałby podzielić się refleksjami i skojarzeniami, jakie ma obecnie, jako Marszałek Województwa z Gminą Karlino. Z Panem Burmistrzem Miśko, który jest wieloletnim Burmistrzem i pewnego rodzaju ewenementem na skalę Województwa współpracuje od dłuższego czasu, jak wcześniej wspomniał          w ramach Euroregionu Pomerania zasiadali wspólnie w komitetach sterujących, to co zauważył objeżdżając w dniu dzisiejszym, kolejne realizowane projekty      w ramach ZPORR, czy Interregu, czyli międzynarodowego Polsko – Niemieckiego Programu, czy też Mechanizmu Norweskiego budzą uznanie         i szacunek, Gmina brana pod uwagę jednostkowo jest liderem w skali Województwa, a do tego ma ,,coś” co wyróżnia ją nie tylko w skali wojewódzkiej, ale w skali polskiej. Powiedział, że bardzo wzruszyła go wizyta w Wiosce Dziecięcej SOS, to bardzo ważna inicjatywa. Konkretne projektu, które obejrzał, nie ma nic piękniejszego, niż zobaczyć inwestycję, którą znało się dotychczas tylko na papierze. Projekty ścieżek rowerowych o których rozmawialiśmy z Niemcami i dla których to również była abstrakcja obecnie zrealizowana inwestycja opatrzona tablicą z napisem Interreg napawają wielkim szczęściem i optymizmem. Obiecał, że jeśli pogoda będzie dopisywała, to spełni obietnicę i przyjedzie, aby wziąć udział w spływie kajakowym rzeką Parsętą i ma nadzieję, że wówczas już Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty będzie miał swoją siedzibę w nowym budynku, który jest imponujący i znajduje się w nim przepiękna aula. Imprezy kulturalne i sportowe, które są organizowane w ramach współpracy polsko – niemieckiej. Gminy partnerskie Dargun i Wolgast, to są modelowe przykłady współpracy. To co Gminę czeka jest wiadome, sztandarowy jest projekt w ramach porozumienia Gmin                  z zakresie gospodarki wodno – ściekowej realizowany przez Związek Miast         i Gmin Dorzecza Parsęty jest na najlepszej drodze by być modelowym projektem na skalę Polski. To co nas czeka to Regionalny Program Operacyjny, ale również nowe fundusze w ramach Interregu. Podkreślił, że wiele miejsc czeka na rewitalizację, na pchnięcie w nie nowego ducha. Dodał, że jest przekonany, że radni będą mięli nad czym debatować, aby znaleźć środki            w budżecie na wkład własny, który jest niezbędny, by móc składać wnioski         o dofinansowanie nowych inwestycji. Karlino można pokazywać                       w Województwie, jako przykład, że nie należy bać się wyzwań, być może wykraczających poza granice Gminy, takim przykładem jest farma wiatrowa, jeden z większych producentów płyt ,,Homanit” i inne tego typu inicjatywy, które świadczą o tym, że Gmina Karlino może być kołem napędowym Powiatu Białogardzkiego, ale również wzorem dla innych Gmin, dla innych części Województwa. Życzył radnym, aby mięli jak najwięcej punktów porządku obrad, w jakim kierunku Gmina Karlino będzie się rozwijała. Zadeklarował, ze swojej strony, jako Marszałka Sejmiku Województwa poparcie, jako, że Karlino zawsze było Gminą która inspirowała go do działania. Podziękował za zaproszenie.       
	Ad. 3
	Ad. 4
	Pan Marek Anusz Radny Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że podczas obrad ostatniej sesji Rady Powiatu Białogardzkiego przedstawiona została informacja na temat pomocy w rodzinie. Poinformował, że                         w Białogardzie wybudowana została ze środków zewnętrznych stolarnia dla potrzeb wychowanków Domu Dziecka, ale również dla uczestników PCR            w Białogardzie. Wartość stolarni około 100.000zł. Radni zostali zapoznani również ze sprawozdaniem Zarządu Dróg Powiatowych, z którego wynikało, że planowe są remonty dróg 1 Maja, Piłsudskiego i Zwycięstwa w Białogardzie, droga Sadkowo – Doble, Gościno – Karlino oraz w Białogardzie na ulicy Dąbrowszczaków i w Tychowie chodniki. Wartość całego projektu                    ok. 20.000.000zł, a realizacja w latach 2008 – 2013 przy 50% wkładzie własnym. Została podjęta uchwała dot. Pomocy dla Straży Pożarnej                     w Tychowie, a następnie planowana jest taka pomoc dla Gminy Białogard             i Karlino. Zostały przyznane i wręczone nagrody dla sportowców z terenu Powiatu. Powiedział też, że Pozyskano od Marszałka Województwa kwotę 13.200.000zł na dalszy remont szpitala poradzieckiego w Białogardzie. Dodał, że jeśli byłyby potrzebne dodatkowe informacje udzieli ich, lub udostępni swoje materiały.    
	Ad. 5
	Pan Ryszard Augustyniak Prezes Karlińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego zapoznał obecnych z informacją dotycząca działalności kierowanej przez niego jednostki (informacja załączona do protokołu).
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, na co wydano w nowym budynku przy ulicy 4 Marca 12 aż 7.000zł?
	 Pan Ryszard Augustyniak odpowiedział, że docieplono część stropów nad klatką schodową, aby można było zrobić tam suszarnię na potrzeby mieszkańców.
	Pan Jan Maciążek Przewodniczący Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że jako jeden z mieszkańców Wspólnoty Mieszkaniowej Nieruchomości przy ulicy Koszalińskiej 81 współpracuje z Prezesem Augustyniakiem i chciałby mu podziękować, że ta współpraca układa się bardzo dobrze.
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, z tytułu jakiej sprzedaży KTBS ma dochód?
	Prezes KTBS Pan Augustyniak wyjaśnił, że z tytułu sprzedaży lokali                   w biurowcu TBS przy ulicy Wojska Polskiego 1.
	Pan Dariusz Michalski zapytał, kiedy zostanie przeprowadzony remont budynku przy ulicy Wojska Polskiego 1?
	Prezes Karlińskiego TBS odpowiedział, że budynek remontowany jest etapami. Najpierw wymieniono okna, wyremontowano pomieszczenia biurowe, drzwi wejściowe, w dalszej kolejności remont schodów wraz z daszkiem na nimi, luksferów, a następnie elewacja.        
	Informacja została przyjęta przez radnych bez uwag.
	Ad. 6
	Pan Lech Chodyniecki Inspektor ds. Zasobów Lokalowych i Mieszkaniowych w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie zapoznał obecnych z informacją na temat zasobów lokalowych i mieszkaniowych Gminy Karlino (informacja załączona do protokołu).
	Informacja została przyjęta bez uwag.
	Ad. 7
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że dwa miesiące wcześniej, kiedy obecny był Pan Stanger z Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie zgłosił potrzebę wyrównania drogi Krukowo – Malonowo i nic się nie wydarzyło, a  jeśli na drogę Krukowo – Lisiny wjedzie sprzęt do farm wiatrowych, może okazać się że droga zostanie zablokowana          i przydałaby się możliwość wyjazdu drogą Krukowo – Malonowo. Kolejny temat dotyczy internetu zainstalowanego we wszystkich świetlicach, tak wynika z pracy, a w rzeczywistości tak nie jest, są problemy. 
	Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapoznał obecnych z treścią pisma, które podpisane zostało przez osobę jaka nie figuruje w ewidencji ludności Gminy Karlino. Z treści pisma wynika, że ziemia, która wywożona jest przez firmy budujące wiatraki jest wywożona na posesję Zastępcy Burmistrza Pana Lewandowskiego i pada pytanie, czy Gmina nie ma potrzeb w tym temacie na swoich gruntach?     
	Ad. 8
	Ad. 9a
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Krystyna Granat omówiła zmiany do budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok. Po dokonanych zmianach budżet zamyka się dochodami w wysokości 30.538.868,00zł, wydatkami                    w wysokości 27.786.456,00zł oraz nadwyżką w wysokości  2.752.412,00zł.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok. 
	Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XVIII/189/08 została podjęta.
	Ad. 9b
	Pani Wioletta Ryndziewicz p.o. Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia z budżetu Miasta i Gminy Karlino pomocy finansowej Powiatowi Białogardzkiemu na sfinansowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej i pełnienie nadzoru autorskiego na przebudowę drogi powiatowej Lisiny-Krukowo-Malonowo. Pomoc finansowa zostanie udzielona ze środków budżetu na 2008 rok w wysokości do kwoty 118.950,00zł.
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                z pytaniem, dlaczego tak duża kwota musi być przeznaczona na wykonanie takiego projektu, dlaczego w Białogardzie na większy zakres przeznaczono 177.000zł na projekty? 
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino wyjaśnił, że przetarg na tę dokumentacje został dwukrotnie ogłoszony i nie było chętnych, przetargi się nie odbyły.
	Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego powiedział, że ogłoszenia o przetargach na drogi powiatowe ukazało się jeszcze w roku poprzednim, stąd różnice w cenie. Podkreślił też, że jest to bardzo cenne inicjatywa, aby wspólnie realizować inwestycje i i aplikować środki                      z Regionalnego Programu Operacyjnego. Jeśli chodzi o przetargi, nie można porównywać spraw wprost. Zarząd Powiatu otrzymał już projekt porozumienia         i z niewielkimi (dwiema)poprawkami zostanie podpisany.   
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść projektu uchwały. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała XVIII/190/08 została podjęta.
	Ad. 9c
	Pani Wioletta Ryndziewicz p.o. Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska omówiła projekt uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Białogardzkiego zadania - wykonania dokumentacji projektowo kosztorysowej i pełnienia nadzoru autorskiego na przebudowę drogi powiatowej Lisiny-Krukowo-Malonowo.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały. 
	Uchwała XVIII/190/08 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 9d
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówki szkolnej w Szkole Podstawowej w Karlinie oraz wysokości opłat za posiłki.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały. 
	Za podjęciem uchwały glosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XVIII/192/08 została podjęta.
	Ad. 9e
	Sekretarz Miasta i Gminy Karlino Pani Piwowarczyk omówiła projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek              i  szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, a także wysokość  nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania,
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść projektu uchwały. 
	Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XVIII/193/08 została podjęta.
	Ad. 9f
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie  omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino przy ulicy Kołobrzeskiej – obręb 001, oznaczonej w ewidencji gruntów nr 8/4      o powierzchni 12,6310ha..,
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił treść projektu uchwały. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XVIII/194/08 została podjęta.
	Ad. 9g
	Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Pan Myczka omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Karlino - obręb Daszewo, oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki: nr 299/1 o pow. 1,4093ha, nr 300 o pow. 1,6000ha, nr 301/1                  o pow. 0,4800ha, nr 301/6 o pow. 0,7200ha, nr 301/7 o pow. 1,2200ha. 
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały. 
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XVIII/195/08 została podjęta.
	Ad. 9h
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Burmistrza Miasta i Gminy Karlino. Wyjaśniła, że jest to inaczej trzynasta pensja, która się należy, ale z przepisów wynika, że Rada powinna podjąć uchwałę w tej sprawie. To wynagrodzenie, to tzw. trzynastka.  
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały. 
	Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych, 2 był przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                      Nr XVIII/196/08 została podjęta.
	Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do radcy prawnego z pytaniem, co by się stało, gdyby Rada nie podjęła uchwały w tej sprawie?
	Pan Aleksander Twarowski Radca Prawny w Urzędzie Miasta i Gminy         w Karlinie stwierdził, że z przepisów wynika, iż to dodatkowe wynagrodzenie dla Burmistrza się należy, można byłoby go nie przyznać, gdyby organ wykonawczy, w tym wypadku Burmistrz nie spełnił przesłanek wynikających        z ustawy, co nie ma miejsca w tym przypadku. Burmistrz mógłby podać Gminę do Sądu i sprawa zostałaby rozstrzygnięta na jego korzyść. Rada de facto   stwierdza, że zaistniały przesłanki do przyznania wynagrodzenia.
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że tak wysoka ,,trzynastka” wynika z faktu, że Rada podjęła uchwałę przyznająca najwyższe, jakie tylko jest możliwe wynagrodzenie dla Burmistrza. Przypomniał też, że zwracał wówczas uwagę, że należałoby rozważyć wysokość wynagrodzenia, aby się ,,wykazał”, a później myśleć o ewentualnej podwyżce. Podkreślił, że dzisiejsze głosowanie jest konsekwencją wówczas podjętych decyzji.  
	Ad. 10
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy stwierdził, że po zachowaniu obecnych na sesji zastanawia się, czy nie powinien podjąć innej decyzji. Z reakcji osób obecnych wynika, że burmistrz, wójt, to taki nieudacznik, który nie ma prawa do niektórych świadczeń, wszyscy inni mają,      a on nie. Poprzedni Sejm zabrał wójtom i burmistrzom ,,trzynastki” uznając, że są to ,,nieroby”, którym się nic nie należy. Podkreślił, że nie wstydzi się tego ile zarabia, bo uważa, że nie ma się czego wstydzić. To, że są osoby niezadowolone z wysokości podatków, czy z innego powodu, na tej podstawie ocenia całokształt pracy samorządu, Rady i Burmistrza, takich osób należy tylko pożałować. Można krytykować, wyrażać swoje zdanie, ale w sposób kulturalny, krytyka a krytykanctwo, to są dwie różne kwestie. Dziś była sytuacja taka biorąc pod uwagę zachowanie sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, nie ma z ich strony kontaktu z Urzędem Gminy, ani wiedzy na temat tego, czym się ta Gmina zajmuje i przychodzi moment, że otrzymuje oklaski jedna osoba wypowiadająca się na tej sali. Nie widać zainteresowania ze strony sołtysów        i przewodniczących Zarządów Osiedli, tym co robi Rada i Burmistrz,                    a w związku z tym również odpowiedniej wiedzy na ten temat, podkreślił, że jednak są w tym gronie nieliczne wyjątki. Są tacy sołtysi, którzy odwiedzają Urząd co najmniej raz w tygodniu, ale są też tacy, których nie widać                   w Urzędzie, a przychodzą na sesję, po to, aby się zaprezentować i wystąpić. Podkreślił jeszcze raz, że nie wstydzi się swojego wynagrodzenia, gdyby dokonano porównania na temat tego co zostało zrobione i nadal się robi               w Gminie Karlino, a w innych Gminach, to może przynajmniej część niezadowolonych zmieniłaby zdanie. Odpowiadając na pytania Burmistrz powiedział, że kwestie podatków nie będą wyjaśnione na dzisiejszej sesji. Zostanie dokonana szersza analiza na temat tego, jakie stawki są w Gminie Karlino i w innych Gminach oraz jakie to są dochody w budżecie. Informacja na ten temat zostanie przekazana na najbliższej sesji. Potwierdził, że wpłynął anonim na temat ziemi wożonej na żwirownię, temat jest znany i to decyzją Burmistrza zaprzestano wożenia ziemi na tereny należące do Gminy, ponieważ jest to glina można to zobaczyć na terenach żwirowni, czy też przy drodze do Białogardu na nieruchomości Pana Potapczyk. Nie można takiego materiału wozić na tereny gminne na przystań, czy ulicę Parkową, jest umowa                     z wykonawcą, że jeśli jest dostępna ziemia, to będzie ona wożona na tereny gminne. Podkreślił też, że o tym, gdzie wykonawca wywozi ziemię, jest jego decyzją. 
	Pani Danuta Butrym Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury powiedziała, że jest w stałym kontakcie z sołtysami, którzy wiedzą o problemie, jeśli się on pojawia, to kontaktują się oni telefonicznie z Dyrektorem KOK lub bezpośrednio z Panem Kulesza, w najbliższych dniach zostanie wynajęty podnośnik i tam, gdzie zaistniała awaria na skutek silnych wiatrów zostanie ona usunięta. 
	Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się            z pytaniem, czy mieszkańcy mogliby korzystać z tej sieci internetowej?
	Pani Danuta Butrym odpowiedziała, że nie jest zorientowana i poleciła bezpośredni kontakt z Panem Kulesza. 
	Pan Jan Korzeniowski powiedział, że przed sesją radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ,,trzynastki” dla Burmistrza, co to za decyzje, kiedy my nie mamy wpływu, ponieważ zgodnie z wypowiedzią radcy prawnego takie wynagrodzenie Burmistrzowi się należy. Nauczyciele otrzymali 1,5% podwyżki dodatku motywacyjnego, dotychczas też było 1,5%. Cały sztab ludzi pracował nad regulaminem, a dziś okazuje się, że Burmistrz mówi o tym, że zdecydował  o tym, że jest to właśnie wzrost o 1,5%. Sołtys za wypowiedzianą opinię otrzymuje reprymendę, to następny raz już się wcale nie zapyta, aby się nie narażać. Zwrócił się do Pana Zbigniewa Pawlik z zapytaniem, jak to będzie wyglądało finansowo, jaka wchodzi w grę kwota na jednego nauczyciela.
	Pan Zbigniew Pawlik Dyrektor Gimnazjum w Karlinie odpowiedział, że nie da się tego tak krótko wyjaśnić, ponieważ dodatek będzie zależał od wielu czynników i przyznawany będzie indywidualnie.     
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino wyjaśniła, że 3%, to są środki na zaplanowane wynagrodzenia zasadnicze w poszczególnych szkołach, natomiast ich podziału dokona dyrektor danej placówki.
	Ad. 11
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1500 dokonał zamknięcia        XVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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